
 

 

Malmö stad 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 

Datum 
2025-04-04 
Adress 
 
Diarienummer 
GYVF-2025-1026 

Yttrande 

Till 
Kommunstyrelsen 
 

Remiss angående remiss Finansdepartementet - 
Kommunal anslutning till Utbetalningsmyndighetens 
verksamhet (SOU 2025:20) 
STK-2025-387 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden föreslås besluta att lämna följande yttrande: 

Sammanfattning 
En anslutning till Utbetalningsmyndighetens verksamhet är ett strategiskt 
ställningstagande för Malmö stad, förutsatt att frivillighet råder. Gymnasie- och 
utbildningsnämnden är positiv till ökad medvetenhet om välfärdsbrott och ett mer 
aktivt arbete med relevant systemstöd för att minimera välfärdsbrottslighet och 
felaktiga utbetalningar. 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden delar utredningens uppfattning att 
utbetalningar till huvudmän enligt skollagen bör utredas vidare innan dessa ansluts till 
Utbetalningsmyndigheten. 

Yttrande 
Utredningens förslag fokuserar främst på andra verksamheter än skolverksamhet. 
Yttrandet avgränsas därför till de delar som gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
ansvarar för, vilket är utbetalningar och analys av data till enskilda huvudmän och 
privata utförare (fristående gymnasieskolor, folkhögskolor och upphandlad 
vuxenutbildning). 

Nämnden bedömer att en anslutning till Utbetalningsmyndighetens där myndigheten 
tar över utbetalningen till enskilda huvudmän och privata utförare troligen inte minskar 
risken för felaktiga utbetalningar. Bedömningen är att skillnaden i kontroller mot 
nuvarande utbetalningssystem (via Skånes Kommuners interkommunala system) är 
små. 

Nämnden ser möjligheter i att Utbetalningsmyndigheten kan bidra till minskade 
felaktiga utbetalningar genom sina analyser och granskningar samt tillgång till 
sekretessbelagd information. Dock understryker nämnden att många aspekter 
fortfarande behöver utredas före en anslutning. Vidare delar nämnden utredningens 
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bedömning att kontroller för utbetalningar till affärsdrivande verksamheter är mer 
komplex och ställer andra krav på utbetalande aktörer, eftersom det handlar om 
juridiska personer och ibland stora koncerner. I likhet med utredningens anser 
nämnden att det kan finnas andra mer effektiva sätt att kontrollera vissa utbetalningar, 
vilket kan påverka behovet av att rapportera dem till Utbetalningsmyndigheten. 
Nämnden vill slutligen uppmärksamma att en anslutning till Utbetalningsmyndigheten 
kan innebära ökad administration vilket kommer bidra till ökade kostnader för 
kommuner. 
 
Ordförande Juan-Tadeo Espitia (S) 

Förvaltningsdirektör Anneli Schwartz
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